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Protokół z XLVI Sesji Rady Gminy Zaklików, z dnia 30. 12. 2013 r. 

Ad. 1.  

Przewodnicząca Rady Gminy, Ewa Czajka przywitała zebranych  stwierdziła, że w sesji bierze 

udział 11 radnych, nieobecni  radni, to: M. Wróblewski, M. Mach, R. Polański i M. Drzewi 

następnie  przedstawiła porządek obrad. 

Porządek obrad XLVI Sesji Rady Gminy  Zaklików. 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2013 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków;  

c) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików;  

d) budżetu Gminy Zaklików na 2014 rok;  

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

 -przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały    budżetowej; 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej; 

- dyskusja; 

- głosowanie autopoprawek Wójta; 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 

e) uchwalenie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywanie problemów  

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Zaklików na 2014 rok.  

 

4. Zapytania i interpelacje. 
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5. Zamknięcie obrad. 
 

Wójt złożył wniosek o rozszerzenie porządku obrad o projekty uchwał w sprawie: 
zaciągnięcia zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; wyrażenia zgody na 
zamianę nieruchomości nr 99/1 położonej w Łysakowie Kolonii stanowiącej własność Gminy 
Zaklików, na nieruchomość nr 99/6 położoną w Łysakowie Kolonii stanowiącej własność osób 
fizycznych; zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których 
właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i 
przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów oraz w sprawie określenia 
szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za pomoc w formie dożywiania. 

Za rozszerzeniem porządku obrad o projekty uchwał zgłoszone przez Wójta radni zagłosowali 
jednogłośnie.  Porządek obrad wraz z poprawkami przyjęty został jednogłośnie. 

Porządek obrad XLVI Sesji Rady Gminy  Zaklików. 

 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013;  

b) ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2013 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków;  

c) zaciągnięcia zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; 

d) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików;  

e) budżetu Gminy Zaklików na 2014 rok;  

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

 -przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały    budżetowej; 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej; 

- dyskusja; 

- głosowanie autopoprawek Wójta; 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 
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f) uchwalenie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywanie problemów  

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Zaklików na 2014 rok.  

g) zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów 

h) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości nr 99/1 położonej w Łysakowie Kolonii 

stanowiącej własność Gminy Zaklików, na nieruchomość nr 99/6 położoną w Łysakowie 

Kolonii stanowiącej własność osób fizycznych; 

i) określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za pomoc w formie dożywiania. 

6. Zapytania i interpelacje. 
7. Zamknięcie obrad. 
 

 

 

Ad. 2. 

Protokoły z XLIV i XLV  Sesji Rady Gminy przyjęte zostały jednogłośnie. 

Ad. 3. 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w uchwale budżetowej Gminy Zaklików na rok 2013; 

Komisja Budżetu i Finansów  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Na salę wchodzi radny M. 

Mach, w obradach bierze udział 12 radnych.  

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

b) ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2013 oraz 

ustalenia planu finansowego tych wydatków;  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Radny M. Mach zapytał, 

dlaczego w wykazie inwestycji znalazło się opracowanie dokumentacji na ul. Lipową i Świerkową w 

Lipie. Sekretarz Gminy, A. Łosek wyjaśniła, że Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska wniosła o 
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uzupełnienie dokumentów. Radny M. Mach przypomniał, że we wrześniu otrzymał nieprawdziwą 

informację, że dokumentacja będzie gotowa do końca roku. 

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, 2 radnych wstrzymało się od glosu. 

c) zaciągnięcia zobowiązań wykraczających poza rok budżetowy 2013; 

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

głosowało 10 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

 d) uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Zaklików;  

Komisja Budżetu i Finansów pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. Za podjęciem uchwały 

głosowało 9 radnych, 1 był przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

 

e) budżetu Gminy Zaklików na 2014 rok;  

- przedstawienie projektu uchwały budżetowej; 

Pani skarbnik, D. Puzio przedstawiła zebranym główne założenia projektu budżetu na rok 

2014. Na salę wchodzi radny R. Polański, w sesji bierze udział 13 radnych. 

 -przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały    budżetowej; 

Skarbnik, D. Puzio odczytała uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Rzeszowie Nr 

XIV/340/2013, z dnia 11 grudnia 2013 r. 

- przedstawienie opinii i wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów, K. Ziemiński przedstawił opinię Komisji w 

sprawie projektu budżetu na rok 2014. 

- przedstawienie aktualnych autopoprawek Wójta do projektu uchwały budżetowej; 

Wójt przedstawił autopoprawkę, gdzie w dziale 801 zabezpiecza kwotę 228 tys. zł, o tyle 

samo zmniejsza się środki na kanalizacji w Lipie. 

- dyskusja; 

Radny K. Oszust zwrócił uwagę na znaczący wzrost wydatków dotyczący wynagrodzeń. Radna 

B. Hołody zapytała o planowany zakup autobusu do przewozu dzieci niepełnosprawnych. 

Wójt wyjaśnił, że złożony został wniosek o dofinansowanie ze środków PFRON 19 

miejscowego autobusu. Radna zapytała, czy nie może on dowozić dzieci do szkół. Wójt 

wyjaśnił, że nie jest to możliwe, ale postara się, by autobus był wykorzystywany racjonalnie. 
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Radny K. Oszust zapytał, czy przeprowadzono kalkulację kosztów, czy nie byłoby taniej 

pozostawić kwestię dowozu dzieci niepełnosprawnych w dotychczasowej formie. Radny R. 

Polański przestrzegł przed próbami wykorzystywania samochodu zakupionego w ramach 

dofinansowania niezgodnie z przeznaczeniem. Radny K. Ziemiński zaapelował o wyrażenie 

zgody na zakup samochodu. Stwierdził, że w ciągu kilku lat koszty zakupu się zwrócą. Radny 

K. Oszust zwrócił uwagę, że w razie otrzymania dofinansowań na inwestycje, na realizację 

których zostały złożone wnioski na dofinansowanie, gmina będzie miała 12 mln zł długu.  

Radny M. Mach stwierdził, że nie podoba mu się sposób procedowania nad uchwaleniem 

budżetu. Zakłada się wykonanie odwiertu w Lipie za 423 tys. zł, za te pieniądze można było 

zrobić ulicę Lipową w Lipie, nie zrobiono nic nad uregulowaniem kwestii własnościowych na 

ulicy Świerkowej, dług Gminy jest przedstawiony wirtualnie. Wójt stwierdził, że zrobił w tej 

kwestii więcej niż zostało zrobione przez ostatnie 8 lat. Radny K. Oszust powiedział, że 2-3 

lata wcześniej inaczej uchwalało się budżet.  

Radny K. Ziemiński odczytał procedurę uchwalenia budżetu. Przypomniał, że Komisje Stałe 

mają 14 dni od otrzymania projektu budżetu na wypracowanie uwag i przekazanie ich Komisji 

Budżetu. Komisja Budżetowa ma 7 dni na zaopiniowanie projektu budżetu po otrzymaniu 

uwag z Komisji Stałych. Chcieliśmy uchwalić budżet w starym roku, komisje nie wypracowały 

żadnych propozycji. Radny M. Mach zapytał, czemu w projekcie budżetu wpisane są wyższe 

kwoty niż trzeba. Zapytał, czemu budżecie nie uwzględniono zmiany ceny po przetargu. Wójt 

zapytał radnych, dlaczego teraz interesują się sprawą wykonania dokumentacji na 

rozbudowę oczyszczalni ścieków w Lipie, a w poprzednich kadencjach nie doprowadzili do jej 

rozbudowy i pozwolili, by wygasło pozwolenie na budowę. Radny M. Mach przypomniał, że 

we wrześniu Wójt obiecał przesunąć nadwyżkę pieniędzy z odwiertu w Lipie na drogi, do Lipy 

miało trafić ok. 700 tys. zł, tylko część tej kwoty została wykorzystana Ne remont ulic 

Cmentarnej i Łąkowej, pozostała część robót nie została wykonana. Radna B. Hołody zgłosiła 

zastrzeżenia do sposobu realizacji zadań z funduszu sołeckiego. Radny K. Oszust zapytał, 

czemu Wójt nie przedstawił radnym powołanej na stanowisko Sekretarza Gminy  pani Anety 

Łosek. Radny K. Ziemiński stwierdził, że pani Łosek jest wszystkim dobrze znana i zasługuje na 

to stanowisko. Radny K. Oszust wyjaśnił, że nie neguje kompetencji pani Anety, brakuje mu 

tylko oficjalnego przedstawienia jej na sesji, jako sekretarza. Odnosząc się do zastrzeżeń 

radnego K. Oszusta dotyczących wzrostu nakładów na wynagrodzenia, Wójt wyjaśnił, że nie 

było w urzędzie drastycznych podwyżek, należy tylko zapłacić trzynastą pensję pracownikom 

sezonowym, którzy pracowali dłużej niż 6 miesięcy oraz przysługujące kilku pracownikom 
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nagrody jubileuszowe. Radny M. Mach zapytał o 70 tys. zł na wykup działek. Pani sekretarz 

wyjaśniła, że są to środki na budowę drogi do ul. Pułankowej. Radny M. Mach przypomniał o 

cały czas nierozwiązanej sprawie dojazdu do posesji za szkołą w Lipie. Radni zobowiązali się 

do uwzględnienia potrzeb Lipy przy podziale wolnych środków oraz wprowadzaniu zmian do 

budżetu. Radna B. Stryjecka przypomniała, że w Irenie należy uregulować sprawy 

własnościowe tzw. błonia. Radny A. Grzyb odniósł się do wypowiedzi radnego M. Macha i 

stwierdził, że nie tylko w Lipie są potrzebne inwestycje. Budynek GOK wymaga remontu, nie 

spełnia  żadnych standardów. Radny M. Mach przypomniał o konieczności wykonania 

dokumentacji na podłączenie bloków w Lipie do kanalizacji. Wójt stwierdził, że ma 

świadomość, że na Lipę należy skierować więcej środków i będzie to zrobione przy podziale 

wolnych środków. Radny R. Polański powiedział, że nie rozumie stwierdzenia, że wolne środki 

pójdą na Lipę. Zaapelował o precyzyjne określenie, jakie inwestycje w Lipie wykonane będą z 

wolnych środków. Zapytał, co musi zrobić firma wykonująca dokumentację na ulice 

Świerkową i Lipową. Wójt wyjaśnił, że musi przeprowadzić podziały, będzie to wykonane w 

trybie ustawy drogowej i gmina musi wydać kilkadziesiąt tysięcy zł na dokumentację. Radny 

R. Polański zapytał, czy może się to znowu nie udać. Wójt wyjaśnił, że jest takie ryzyko, ale po 

rozmowie z szefem firmy wykonującej dokumentację, widzi, że zostanie ona opracowana. 

Radny K. Oszust zapytał, czemu nie zaplanowano środków na miasteczko ruchu drogowego 

przy przedszkolu. Radny M. Mach zapytał, czy trzeba przebudowywać rynek w Zaklikowie. 

Wójt odpowiedział, że przy przedszkolu wybudowano plac zabaw, planuje się kompleksową 

termomodernizację budynku. Radny K. Oszust stwierdził, że 200 tys. zł na budowę miasteczka 

ruchu drogowego przełoży się na uratowanie życia młodych ludzi. Wójt odniósł się do tej 

wypowiedzi, twierdząc, że takie stawianie sprawy to demagogia. Zaplanował inwestycje, 

które mają szansę uzyskać dofinansowanie. 

Radny P. Szwedo stwierdził, że gmina planuje przeznaczyć  12 mln zł na inwestycje i może nie 

udźwignąć ciężaru zadłużenia. Radna B. Hołody zapytała, czy GOK będzie prowadził część 

swoich zajęć w Lipie. Radny R. Polański zapytał, skąd wziął się zamiar założenia spółki 

celowej. Wójt wyjaśnił, że jeśli po badaniach wody, okaże się, że ma ona lecznicze 

właściwości, jedynie spółka będzie mogła otrzymać koncesję na wydobycie. Radny K. 

Ziemiński stwierdził, że debata ma coraz mniej wspólnego z projektem budżetu. 

Zaproponował, że jeśli radni mają pytania w sprawach bieżących,  mogą udać się do urzędu 

po potrzebne informacje. Złożył wniosek  o zamknięcie dyskusji. Radny M. Mach zwrócił 
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uwagę na brak zainteresowania potrzebą kanalizacji ul. Janowskiej w Lipie oraz innymi 

potrzebami zgłaszanymi przez mieszkańców. 

Przewodnicząca Rady Gminy, E. Czajka zaapelowała do radnych częstsze spotkania i poddała 

pod głosowanie wniosek radnego K. Ziemińskiego. Za zamknięciem dyskusji głosowało 10 

radnych, 2 było przeciw, 1 wstrzymał się od głosu. 

- głosowanie autopoprawek Wójta; 

Za autopoprawką Wójta głosowało 12 radnych, 1 wstrzymał się od głosu. 

- głosowanie wniosków Komisji Budżetu i Finansów; 

Komisja Budżetu i Finansów nie zgłosiła wniosków. 

- głosowanie całości uchwały budżetowej z naniesionymi poprawkami; 

Uchwała budżetowa podjęta została jednogłośnie. 

g) uchwalenie Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywanie problemów  

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii w Gminie Zaklików na 2014 rok.  

Radny K. Oszust zapytał, czy Komisja przyznaje środki na podstawie regulaminu. Wójt wyjaśnił, że 

prawie 100% wpływów, jakie ma gmina od sklepów handlujących alkoholem przekazywane jest w 

różnych formach na teren gminy. Poinformował, że gmina osiągnęła większe środki niż zakładano i 

przekazane będą na książki dla biblioteki oraz na orkiestrę w Zdziechowicach. Radny A. Grzyb 

podkreślił, że do Komisji wpływają wnioski ze szkół, które nie mają nic wspólnego z profilaktyką 

antyalkoholową. Radny K. Oszust stwierdził, że dziwi go tak niska kwota wpływów z tytułu handlu 

alkoholem do gminy. Zaproponował, by rozesłać do sklepów pisma informujące o konsekwencjach 

podawania nieprawdziwych informacji. Radny P. Szwedo zapytał, ile środków pozostało 

niewykorzystanych. Pani skarbnik wyjaśniła, że ok. 20 tys. zł, które zostaną wprowadzone do 

budżetu. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. Uchwała podjeta została 

jednogłośnie. 

 g) zmieniająca uchwalę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Zaklików, udostępnionych dla operatorów i 

przewoźników oraz warunków i zasad korzystania z tych obiektów; 
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Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

h) wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości nr 99/1 położonej w Łysakowie Kolonii 

stanowiącej własność Gminy Zaklików, na nieruchomość nr 99/6 położoną w Łysakowie 

Kolonii stanowiącej własność osób fizycznych; 

Radny K. Ziemiński i sołtys Kolonii Łysaków poinformowali o pozytywnej opinii Zebrania Wiejskiego. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie; 

i) określenia szczegółowych zasad przyznawania i odpłatności za pomoc w formie dożywiania. 

Kierownik OPS, A. Suchora poinformowała, że na terenie gminy dożywianych było 340 dzieci, 

wyjaśniła też sposób weryfikacji dzieci. 

Uchwała podjęta została jednogłośnie. 

Ad.4. 

Radny K. Ziemiński podziękował w imieniu Komisji Budżetu i Finansów pani skarbnik i 

pracownikom kierowanego przez nią referatu za sprawne i jasne przygotowanie wszelkich 

potrzebnych do pracy nad projektem budżetu materiałów. Radny R. Polański poinformował, 

że uruchomił stronę internetową, na której publikuje archiwalne zdjęcia Zaklikowa. Radny M. 

Mach poinformował, że mieszkańcy ul. Sandomierskiej w Lipie prosili o odmulenie rzeki po 

remoncie mostów, ubytkach w nawierzchni na ul. Cmentarnej, zaapelował, by za 

zaoszczędzone na odśnieżaniu środki wykonać utwardzenie pobocza. Radny J. Gajowiak 

zaapelował o uprzątnięcie okolic cmentarza w Zaklikowie. Wójt wyjaśnił, że była w tej 

sprawie interwencja SANEPID-u, ale nie ma jeszcze żadnego porozumienia z księdzem 

proboszczem. Radny A. Grzyb zapytał, czy nie ma możliwości przymuszenia mieszkańców do 

utrzymywania porządku na posesjach. Wójt poinformował, że planuje rozesłanie do 

mieszkańców pism w tej sprawie. Radny M. Mach zapytał, czy po sześciu miesiącach 

obowiązywania nowych stawek za wywóz śmieci gmina nie dokłada swoich środków. 

Kierownik referatu gospodarki komunalnej, F. Ciesielski poinformował, że na razie nie doszło 

do takiej sytuacji. Radny R. Polański poinformował o oddolnej akcji zmierzającej do 

odbudowy zniszczonego przy remoncie drogi krzyża. Radny J. Małagocki poprosił o 
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oświetlenie na ul. Turystycznej, Zastępca Przewodniczącej Rady Gminy, W. Przywara 

zapytała, czy można zrobić kalendarz imprez kulturalnych na cały rok. Radny P. Szwedo 

zapytał, czy gmina zapłaciła brakującą część kwoty za samochód strażacki. Wójt stwierdził, że 

uzyskał informację, że OSP zapłaciła swoją część faktury. Radny P. Szwedo wyjaśnił, że nie 

zapłacono części kwoty. Sołtys Zaklikowa, J. Żelazny poprosił o wygospodarowanie środków 

na nagrody dla brygady remontowej z referatu gospodarki komunalnej. 

Przewodnicząca Rady Gminy złożyła zebranym życzenia noworoczne. 

Ad. 5 

Przewodnicząca Rady Gminy E. Czajka -  wobec wyczerpania porządku obrad zamknęła 

obrady XLVI Sesji Rady Gminy Zaklików. 

 

Protokolant      Przewodnicząca Rady Gminy 

T. Paleń      Ewa Czajka 

  

 


